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Socialtjänsten 

Östermalms stadsdelsförvaltning 

Socialtjänsten 

 

Karlavägen 104 

Box 241 56 
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stockholm.se 

 

Protokoll från rådet för funktionshinder 

Närvarande 

Ledamöter: 

Jan Delvert (Personskadeförbundet RPT) 

Elisabeth Aguado (Intresseföreningen för personer med schizofreni och 

liknande psykoser – IFS) 

Carina Björklund (Riksförbundet för social och mental hälsa – RSMH) 

Anita Runesved (Föreningen Hjärtlung) 

 

Förhindrad: 

Svante Norbäck (Hjärnkraft)  

Christina Barthlow (DHR Delaktighet – Handlingskraft – Rörelsefrihet) 

Anders Carlsson (Personskadeförbundet RTP) 

 

Adjungerade: 

Therese Rosén, avdelningschef Norrmalms stadsdelsförvaltning, 

parkmiljöavdelningen 

 

Tjänstemän 

Jan Rönnberg, avdelningschef socialtjänstavdelningen 

Christina Pettersson, verksamhetsutvecklare socialtjänst 

 

Tidpunkt: tisdagen den 22:a maj 2018, kl 14:30 – 16:00  

Plats: Karlavägen 104, plan 6  

  

 

Protokollet justerades elektroniskt 2018-05-25 

 

   

Jan Delvert  Elisabeth Aguado 

Ordförande  Justerare 

 

 

 

1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande Jan Delvert öppnade sammanträdet och 

hälsade alla välkomna. 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 2 (6)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

 

2. Godkännande av dagordning 

Rådet godkände föredragningslistan med följande 

tillägg: 

 Jan Delvert informerar om HSO:s inbjudan till 

seminarium om bristande likvärdiga 

förutsättningar i skolan – ett hinder för barn med 

funktionsnedsättning. 

 

3. Val av protokolljusterare och tid för justering av 

protokollet 

Elisabeth Aguado utsågs att jämte ordförande Jan 

Delvert justera protokollet. Protokollet justeras 

elektroniskt senast den 25 maj. 

 

4. Godkännande av rådets protokoll 2018-05-02   

Rådet beslutade att godkänna protokollet och lägga 

detta till handlingarna. 

  

5. Information från stadsdelsförvaltningen/ remisser 

a. Inkomna motioner 

Motion om att bygga studentbostäder och fler 

lokaler på Lappkärrsberget  

Rådet har tagit del av motionen och inkommer med 

eventuella synpunkter till tjänsteutlåtandet till nästa 

möte. 

 

b. Våld i nära relationer 

Christina Pettersson informerar om förvaltningens 

pågående arbete med stadens program mot våld i 

nära relationer och att ett ”Relationsvåldscenter”, 

beläget på Södermalm kommer att invigas i juni, 

där innerstadens nämnder går samman i en 

gemensam verksamhet. 

Rådet diskuterar våld och trygghetsfrågor utifrån 

stadens enkät och hur de påverkar personer med 

funktionsnedsättning. Förvaltningen informerade att 

flera av de frågorna hanteras genom andra 

avdelningar och att en särskild trygghetsvandring 

genomförs. 

 

c. Information om programmet för delaktighet och 

tillgänglighet 

Christina Pettersson informerar om uppstart för 

stadens program och fortsatt implementering.  
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Rådet har tagit del av informationen och ser 

anledning till att återkomma till programmet och 

dess förslag på indikatorer och aktiviteter i 

samband med VP-arbetet.  

 

d. Tertial 1 

Christina Pettersson och Jan Rönnberg informerar 

om nämndens tertialrapport för det första tertialet 

2018, vilken har skickats ut till rådet tidigare. 

 

Rådet gick igenom indikatorer och aktiviteter med 

koppling till funktionhindersområdet och hade 

följande synpunkter: 

 

Indikatorn: ”Andelen enskilda som klarar mer på 

egen hand inom socialpsykiatrin.  

Stadsdelsnämndens årsmål är 25%  som också är 

Kommunfullmäktiges mål. I rapporten framgår det 

att målet uppfylls helt. 

Medlemmar i rådet anser att årsmålet är 

oförsvarbart lågt. Utifrån forskning har man 

konstaterat att personer som drabbas av en eller 

flera psykoser drabbas ofta av kognitiva svårigheter 

i olika grad 

och kan som klient ha behov av rehabilitering i form 

av en socialpedagogisk träning. Ett exempel på en 

användbar metod är ESL (Ett Självständigt Liv) där 

metoden är just att man tränar i vardagen i 

samarbete med den aktuella personalen. Rådet 

frågar efter hur socialpsykiatrin jobbar med ESL 

och andra metoder. Jan Rönnberg tar tillbaka 

frågan till berörd enhet.  

 

Aktiviteten: ”Inventering av vilka praktikplatser och 

feriejobb som är möjliga för personer med 

funktionsnedsättning” framkom att tre ungdomar 

som har uppgivit funktionsnedsättning har sökt 

feriejobb och matchats till ett jobb efter önskemål 

och behov. Rådet diskuterade resultatet och hur 

arbetet kunde utvecklas samt varför så få 

ungdomar med funktionsnedsättningar hade sökt. 

Situationen och problematiken är sammansatt och 

fordrar samverkan eftersom det främst är 

arbetsmarknadsförvaltningen som ansvarar för 

marknadsföring och samordning av ferieplatserna. 
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Rådet beslöt att lyfta aktiviteten under framtida 

arbete med verksamhetsplan. 

 

Indikatorer och aktiviteter kopplade till miljö och 

park togs senare under mötet med Therese Rosén. 

 

Indikatorer kopplade till brukarenkäter redovisas på 

årsbasis och troligen kommer brukarenkäten 

förändras under året med PictoStat-bilder. 

 

e. Tlllgänglighetsenkäten 

Delvert beklagade att han ännu inte – trots löfte vid 

rådets februarisammanträde – fått ta del av 

enkätsvaren 

 

6. Inbjuden till dagens möte: Therese Rosén 

Therese Rosén gick igenom en 

powerpointpresentation – se bilaga - och informerade 

om tillgänglighetsarbetet i stadens parker och 

gångstråk samt framtagandet av nya styrdokument 

samt planerat förbättringsarbete. Therese Rosén ska 

skicka rådet förslag till ny parkplan, vilken ska beslutas 

i juninämnd. 

Rådet gick igenom indikatorer och aktiviteter från 

tertialrapporten såsom tillgänglighetsanpassning av 

odlingslådor. Therese Rosén informerade om 

planering av odlingslådor och tog med sig frågorna 

angående tillgänglig yta för rullstolar och rollatorer runt 

ytorna. 

Vidare lyftes behovet av tillgängliga bänkar gällande 

stöd, räcken och höjd. 

  

Rådet beklagade att man inte tidigare fått möjlighet att 

lämna synpunkter på den nya parkplanen. Förslaget 

skall nu tillställas rådet för eventuella synpunkter. 

 

Therese Rosén informerade om att man nu beslutat att 

regelbundet 2-3 ggr per år kommer att skrapa och 

grusa gångstråken på Valhalla- och Karlavägen.  

Möjligheten att vid gatuarbeten göra nödvändiga 

avfasningar i vid trottoarkanter tar Therese Rosén med 

sig till Trafikkontoret. 
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7. Genomgång av bevakningslistan  

Följande uppdatering gjordes 

 

Datum Ärende Åtgärd  

9 jan Gångstråken Karlavägen och 

Valhallavägen  

Frågan lyfts med Therese 

Rosén 180522 

20 feb Avfasningar i trottoarer vid 

gatuarbeten och byggen 

27 mars Tillgängliga odlingslådor enl. 

VP 2018 

9 jan Tillgänglighet i 

Frihamnsområdet 

Anita återkopplar vid 

åtgärd 

20 feb Bjuda in Pia Ehnhage till råd 

och presidium 

Förvaltningsgemensam 

träff till hösten. 

20 feb Artikel till Östermalmsnytt 

 

Pågående 

(Tel.samtal 7/5) 

20 feb Enkätsvar till Delvert Kerstin Engström har 

kontaktas 

2 maj Utveckling av Näringslivsråd 

och Servicegrupp 

Info om utveckling 

2 maj Utbildningsinsatser inom FH-

området 

Tas upp nästa möte 

2 maj Besök av ny chef för Stöd- och 

serviceenhet samt 

Danmarksrapport 

Inbjuda Eva Björklind till 

möte under hösten 

2 maj Tillgänglighetsvandring 4/9 Lämplig vandringsplats? 

 

8. Tillgänglighetsvandring ht -18 

Rådet beslutade att fortsätta diskussion om nästa 

tillgänglighetsvandring till nästa möte. 

 

9. Övriga frågor 

a. Information om HSO-aktivitet 

Jan Delvert informerade om Inbjudan till 

seminarium: ”Bristande likvärdiga förutsättningar i 

skolan – ett hinder för barn med 

funktionsnedsättning” 

Där presenteras en rapport och därefter hålls ett 

panelsamtal med företrädare för staden. Tid: 

tisdagen den 29 maj klockan 17.30–19.30 

Plats: ABF-huset, Palmesalen, Sveavägen 41 
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Christina Pettersson vidarebefordrar informationen 

till chefer inom relevanta verksamheter. 

 

 

b. Höstens möte 

Rådet beslöt att ställa in mötet den 7:e augusti. 

 

10. Nästa möte 

Nästa möte blir den 4:e september i lokal Värtan vid 

receptionen. 

 

11. Mötets avslutande 

     Ordförande Jan Delvert avslutade mötet. 

 

 


